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Wij stellen u voor kennis te nemen van:

De beantwoording van de gestelde vragen conform artikel 45 reglement van orde door de fractie van 
Groen Links over het vergroenen van Zwolse geluidswallen. 
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Inleiding
De fractie van Groen Links heeft vragen gesteld conform artikel 45 reglement van orde over het 
vergroenen van Zwolse geluidswallen. Hierbij beantwoorden wij deze vragen.

Kernboodschap
  
1. Is het college op de hoogte van de voordelen van groene geluidsschermen? 

Ja, het college is hiervan op de hoogte. 

2. Heeft het college in beeld waar groene schermen in Zwolle al zijn gerealiseerd en waar nog 
kansen liggen? Zo nee, ziet het college kans deze kansen in kaart te brengen?

Ja, we hebben in de gemeente vele constructies gerealiseerd, die geluid reduceren, in de vorm 
van aardewallen of allerlei civeltechnische varianten in combinatie met groen. Meestal gaan we 
standaard al uit van een combinatie van geluidsreducerende constructie én groen. 
Geluidsschermen kunnen ook bijdragen aan de ruimtelijke kwaliteit en worden daarom, indien ze 
toegepast worden, altijd meegenomen in het ontwerp. Het is echter niet op alle plekken mogelijk te 
vergroenen vanwege meerdere oorzaken. Bijvoorbeeld kan ruimtegebrek er toe leiden dat het 
simpelweg niet uitvoerbaar is en niet te onderhouden is. Het kan ook voorkomen dat 
geluidsschermen juist doorzichtig zijn om vanuit stedebouwkundige optiek het wenselijk is het 
beeld tussen de weg en wijk te accentueren.Tot slot volgen wij ook naar de ontwikkelingen van 
toepassingen waar geluidsschermen/wallen  een functie kunnen hebben in de energietransitie door 
ze in te zetten voor het opwekken van energie. 
Voor de Zwolse schermen menen wij dat de meerderheid ervan voorzien is van begroeiing of 
vergroening en er voor de bestaande schermen geen kansen in kaart te hoeven worden gebracht. 

3. Is er in Zwolle al bestaand beleid om waar mogelijk geluidsschermen te vergroenen, zo nee; 

Nee, er is geen bestaand beleid. Standaard gaan wij uit, indien het noodzakelijk is 
geluidsreducerende maatregelen te treffen, groene wallen te realiseren of een combinatie van 
civieltechnische constructie en groen, waardoor ze integraal onderdeel van het ontwerp en zo goed 
mogelijk ruimtelijke worden ingepast. In ieder voorkomend geval beschouwen wij in hoeverre de 
geluidsschermen meerdere functies kunnen vervullen, zoals vergroenen of het opwekken van 
energie. Door deze integrale aanpak is ons inziens specifiek beleid niet noodzakelijk. 

4. Is het college bereid om actief samen met partners als bijvoorbeeld provincie Overijssel, 
Rijkswaterstaat en Prorail te onderzoeken waar kansen liggen om meer Zwolse geluidswallen te 
vergroenen - en dit in de praktijk te brengen? (Zo nee, waarom niet?) 

Als we kijken naar de schermen die in eigendom van de gemeente Zwolle zijn, dan komt het 
minimaal voor dat schermen niet groen zijn. Ook passen we zoveel mogelijk vergroening toe aan 
de schermen van andere eigenaren. 
Het grootste deel van de niet groene schermen betreft het gedeelte langs de A28 (de 
binnenkant/rijgedeelte). Deze schermen zijn van Rijkswaterstaat. Alleen Rijkswaterstaat kan 
bepalen in hoeverre er vergroening aan de binnenkant kan plaatsvinden zonder afbreuk te doen 
aan de veiligheid, obstakelvrije zone en zichtlijnen. Daarnaast is het ons bekend dat 
Rijkswaterstaat juist kijkt in hoeverre de schermen een rol kunnen spelen in de energietransitie. 
Het is aan Rijkswaterstaat om invulling te geven aan hun eigen beleid. In een eerste volgende 
overleg met Rijkswaterstaat bespreken wij de vergroening van de geluidschermen in Zwolle.



3

Datum 7 juni 2021

3/3

voorstel

Aan de buitenkant, wat grenst op grondgeigendom van de gemeente Zwolle staat al veel groene 
begroeiing, beplanting, struiken, bosschages of zelfs bomen voor. 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle,

de heer P.H. Snijders, burgemeester

mevrouw mr. L. Borsboom, secretaris a.i. 


